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§ 18
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor år 2020 
ÖST 2020/23

Beslut 
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Anmälan av stadsdelsnämndens Råd för 
funktionshinderfrågors protokoll från den 28 maj 2020.

Beslutsgång

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ÖST 2020/23-14 Protokoll från nämndens Råd för 

funktionshinderfrågor 20 05 28
 ÖST 2020/23-15 Bilaga 2. Angående anpassning av 

odlingslådor
 ÖST 2020/23-16 Bilaga 3. Yttrande medborgarförslag 

Träffpunkt
 299223 Bilaga 4. Medborgarförslag Pausgympa vid Fältan



Östermalms stadsdelsförvaltning
Stab 

Protokoll
Dnr ÖST 2020/ 23 

Sida 1 (5)
2020-05-28

[Nivå 1]
[Nivå 2]

[Besöksadress]
[Postadress]
[Postnr] [Ort]
Växel [Växel]
Fax [Fax]
[hemsida]

Protokoll Rådet för funktionshinder

Närvarande:
Jan Delvert (Personskadeförbundet RTP). 
Carina Björklund (Riksförbundet för social och mental hälsa- 
RSMH)
Anita Runesved (Föreningen Hjärtlung)
Lena Rösell (Synskadades Riksförbund Stockholms stad)

Förhindrad
Kirsi Leijonmarck (Reumatikerföreningen Stockholm)
Christina Barthlow ( DHR Delaktighet - Handlingskraft - 
Rörelsefrihet)
Jan Rönnberg, avdelningschef socialtjänstavdelningen

Tjänstemän
Christina Pettersson, verksamhetsutvecklare socialtjänst, sekreterare

Tidpunkt:
Torsdagen den 28 maj 2020, klockan 14:30 – 16:30

Plats:
Telefonmöte: gruppsamtal 

Protokollet justeras elektroniskt 
2020-06-02

Jan Delvert Carina Björklind

Ordförande Ledamot 
1. Sammanträdet öppnas   

Ordförande Jan Delvert öppnade mötet och hälsade alla 
välkomna.
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2. Godkännande av dagordningen
Dagordningen godkändes med tillägg under punkten ”Nästa 
möte”: Beslut om inställande av mötet 6 augusti.

3. Utseende av protokolljusterare
Carina Björklund utsågs att jämte ordförande Jan Delvert 
justera protokollet. Sista dag för elektronisk justering 
bestämdes till 2 juni.

4. Föregående protokoll 2020-02-20  
Rådet beslöt att godkänna protokollet.

5. FH-information
Jan gick igenom utskickad information inför telefonmötet.  
Rådet hade inget att anföra.

6. Ärenden som nämndens råd för funktionhindersfrågor har
tagit del av inför nämndsammanträdet 23 april med 
redovisade synpunkter
Då rådet i enlighet med stadens restriktioner i början av 
pågående pandemi beslöt att ställa in fysiskt möte men 
återkoppla synpunkter mejl-eller telefonledes, 
sammanställdes dessa synpunkter och diariefördes i vanlig 
ordning. 
Rådet beslutade att protokollföra samt godkänna 
sammanställningen samt bilägga den till protokollet.

7. Information från stadsdelsförvaltningen
a/ information från senaste nämndmöten 2020-03-12 och 
2020-04-23
a. Sekreterare Christina Pettersson gick igenom 

protokollet från ovanstående nämndsammanträden. 
Rådet har tagit del av protokoll och dagordning samt har 
inget att anföra. 
 
b/ föredragningslista nästa nämndmöte 2020-05-28
Dagordning för nämndens möte i juni är ännu inte 
upprättad eller tillgänglig i Meetings Plus. Ledamöter har i 
kallelse till rådet en länk till nämndens dagordningar och 
protokoll.

c/ information om T1
Sekreterare Christina Pettersson gick igenom 
tertialrapporten. Tertialrapporten är i huvudsak en 
avvikelserapportering. Nämnden uppnår målen inom de 
områden som berör personer med funktionsnedsättning. På 
grund av pågående pandemi kan förväntat resultat gällande 
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feriearbeten påverkas negativt men prioritering av 
ungdomar med funktionsnedsättning kvarstår.
Rådet har tagit del av tertialrapporten och har inget att 
anföra.

d. Information om förvaltningens arbete kopplat till Covid-
19
Sekreterare Christina Pettersson informerade om 
nämndens pågående arbete kopplat till pandemin.

 Det är fortfarande besöksförbud på LSS-boenden.
 Äldreboenden planerar för att organisera vissa 

besök utomhus och under säkra förhållanden. 
 Förvaltningen har anställt extra personal på LSS-

boende för att kunna garantera bemanning vid 
bortfall på grund av sjukdom.

 Stadens ”Fritid för alla” (aktiviteter för personer 
med funktionsnedsättning) har anpassat aktiviteter 
efter restriktioner och rekommendationer.

 I dagsläget har förvaltningen ingen smitta på LSS-
boenden.

 Under juni kommer dagliga verksamheter börja 
öppna upp. Förutsättningarna samt former för 
öppnande varierar beroende på målgrupper och 
deltagarnas behov.

 Förvaltningen ser ännu inga omfattande 
förändringar gällande ärenden och verksamheter 
frånsett att fler personer söker ekonomiskt bistånd 
samt att Stöd- och serviceenheten arbetar 
kontinuerligt med att möta förändrade behov med 
nya utredningar och beslut.

e. Övrig information
Sekreterare Christina Pettersson återkopplade information 
från avdelningschef Therese Rosén angående rådets 
förfrågan om smutsiga bänkar. Rengöring av bänkar sker 
årligen den 30 april.

8. Motioner 
Det finns inga aktuella motioner

9. Remisser
a/ Remiss om likvärdig fixartjänst
Rådets synpunkter ställdes samman i dokumentet 
”Redovisning av ärenden som stadsdelsnämndens råd för 
funktionhindersfrågor tagit del av inför 
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nämndsammanträde 23 april 2020, dnr ÖST 2020/23” samt 
redovisas i tjänsteutlåtandet, som svar på remiss.

b/ God och nära vård – en reform för ett hållbart hälso-       
och sjukvårdssystem
Rådet beslutade att godkänna ordförande Jan Delverts 
förslag på svar. 

10. Medborgarförslag
a/ Träffpunkt 
 Rådet beslutade att godkänna ordförande Jan Delverts 
förslag på svar men diskuterade dess innehåll utifrån att 
den utgick från en enskild förening. 
Sekreterare Christina Pettersson informerade om den 
öppna träffpunktens nuvarande verksamhet, Peer Support 
samt vuxenenhetens brukarmedverkan genom brukarstyrd 
brukarrevision. Rådet beslöt att till hösten adjungera 
personer som driver nämndens träffpunkt för att ta del av 
uppdaterad information om lokaler och arbetssätt samt 
pågående verksamhet.

b/ Pausgympa vid ”Fältan” 
Pensionärsrådet har tagit del av det förslag som rådet för 
funktionhindersfrågor har tagit fram. Pensionärsrådet 
ställer sig bakom förslaget.  Rådet beslöt att skicka in 
förslaget till nämnden. 

11. Övriga frågor
a/  Nulägesbeskrivning av översynen av FH-råden
Jan Delvert informerade att Funktionsrätt Stockholm har 
tagit del av förslaget och det kommer ut på remiss till 
föreningarna under hösten.  Stadsledningskontoret föreslår 
att antalet råd minskar genom flera sammanslagningar. 
Eftersom remissarbetet har skjutits fram på grund av 
pågående pandemi, så kommer förändrad organisation att 
starta upp tidigast år 2022.

b/  Tillgängliga odlingslådor
Rådet har under tid efterfrågat fler tillgängliga odlingslådor. 
Rådet beslöt att uppdra ordförande Jan Delvert att 
sammanställa ett förslag till skrivelse som biläggs 
protokollet samt delges nämndordförande.
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Förslaget skickas ut till rådet för justering och godkännande 
av övriga ledamöter i samband med justering av 
protokollet.

12. Genomgång av bevakningslistan 
Rådet reviderade bevakningslistan. Se bilaga

13. Nästa möte
Rådet beslutade att ställa in mötet 6 augusti. Nästa möte är 
27 augusti och kommer att hållas i form av 
grupptelefonsamtal om inget annat anges. 

Bilagor
1. Redovisning av ärenden som stadsdelsnämndens råd för 

funktionhindersfrågor tagit del av inför 
nämndsammanträde 23 april 2020, dnr ÖST 2020/23

2. Angående anpassning av odlingslådor
3. Rådets yttrande gällande medborgarförslag Träffpunkt
4. Medborgarförslag Pausgympa vid ”Fältan”
5. Bevakningslista



Bilaga till protokoll från funktionshinderrådets 
sammanträde 2020-05-28

 

 Östermalms stadsdelsnämnd

  2020-05-28

Ang. tillgänglighet av odlingslådor 

Inom vår stadsdel Östermalm kan de flesta av de boende glädjas åt möjligheten att kun-
na nyttja de kommunala odlinglådor som finns utplacerade på flera håll i stadsdelen. 
Dessvärre gäller inte detta många personer med olika funktionsnedsättningar. Orsaken 
kan vara att det är för trångt mellan lådorna, sluttande eller mjukt underlag. En vanlig 
orsak är också att lådorna inte är upphöjda. 

Goda exempel finns, där lådorna är placerade på plant och hårt underlag med tillräckligt 
mellanrum Exempel finns också med odlingslådor där det finns möjlighet att med rullstol 
komma nära genom att knäna kan komma in under lådan.

Rådet har i flera år i samband med utarbetande av VP föreslagit åtgärder enligt ovan, 
dock utan resultat, Vid rådets möte med stadsdelsnämnden 2019 11 28 aktualiserades 
frågan. Flera frågade efter hur en bra odlingslåda ska se ut och nämndens ordförande 
pekade bl.a. på exempel från Skansen och Sabbatsberg och nämnde samtidigt att det 
kunde vara något att diskutera inför VP 2020.

Funktionshinderrådet anser att alla medborgare på Östermalm ska ha lika möjligheter 
att nyttja de kommunala odlingslådorna, som vi alla bidrar ekonomiskt till. Vi anser ock-
så att lämpliga anpassningsåtgärder borde betraktas som ”enkelt avhjälpta hinder” med 
den särskilda prioritet detta innebär.

Med hänvisning till ovanstående och även med tanke på rådande speciella omständlig-
heter, då många kan ha extra behov av att komma nära naturen, önskar vi att nämnden 
uppdrar åt parkförvaltningen att snarast tillgängliggöra ett antal odlingslådor på olika 
platser inom stadsdelen, samt på lämpligt sätt informera om detta. 

För Funktionshinderrådet vid Östermalms stadsdelsnämnd
Jan Delvert

/ordförande/



Jan Delvert

Adress Mobil Mail
Grevgatan 35 0708-228 776 jan.delvert@kalejdo.se
114 53  STOCKHOLM

 Östermalms stadsdelsnämnd

 2020 05 14

Funktionshinderrådets yttrande över medborgarförslag från Per-Ola Larsson angående träfflokal 
för personer med psykisk ohälsa

Östermalms råd för funktionshinderfrågor har fått möjlighet att yttra sig över rubricerade medbor-
garförslag. Larsson hänvisar dels till tidigare verksamhet vid Lotsen, dels till nuvarande verksamhet 
som RSMH Söder om Söder bedriver.

Vi lever just nu i en ovanlig, ej förutsägbar tid som för många - speciellt för personer som redan har 
en bräcklig psykisk hälsa - kan vara förödande. Möjligheten att kunna gå och träffa andra, finna sys-
selsättning, bryta tristessen, kommer - när vi väl lämnat Covid 19 bakom oss - troligen att vara av än-
nu större betydelse än i nuläget. Att låta en förening driva mötesplatsen, liksom det var med Lotsen, 
är ju bara att leva upp till Överenskommelsen om samverkan mellan samhället och de ideella organi-
sationerna, som i tre olika led tecknats av staten, landstinget i Stockholm och Stockholms stad. 

Funktionshinderrådet föreslår Östermalms stadsdelsnämnd att snarast utreda möjligheterna att - 
eventuellt i samråd med övriga stadsdelsnämnder i innerstaden - skapa möjligheter till en verksam-
het liknande den som tidigare bedrevs inom Lotsen.

För Funktionshinderrådet vid Östermalms stadsdelsnämnd
Jan Delvert
/ordförande/



 Till
 Östermalms stadsdelsnämnd

 2020-05-28

Medborgarförslag angående Pausgympa vid ”Fältan”

Tessinparken närmast Valhallavägen är ett av stadsdelens mest gångtrafikerade 
platser. Trots detta - eller kanske på grund av – ser området mycket tråkigt ut, 
mest grus, asfalt och betong.

Denna plats skulle istället kunna vara utmärkt för enklare aktiviteter, mana till 
gemenskap och locka till enklare, prestigelös fysisk träning.

Tänk om de som här passerar kunde stanna till, ställa ner väskan eller matkassar-
na, parkera barnvagnen eller rullatorn och istället ta några tag i en roddmaskin 
eller gåträna i en trappa medan barnen klättrar eller går balansgång.

Stadsdelens Funktionshinderråd och Pensionärsråd vill därför föreslå följande:
På nämnda område placeras ett antal utrustningar ut för enklare fysiska övningar. 
En målsättning är att det finns lämpliga redskap för såväl barn, som vuxna och 
äldre med eller utan funktionsnedsättningar.

Det finns flera olika redskap som är lämpliga för åndamålet och lätt smälter in i 
och kanske till och med förhöjer miljön. Bifogade bilder på redskap ska inte ses 
som ett konkret förslag, utan som exempel på olika utrustningar som finns. Vi ser 
fram mot att tillsammans med förvaltningen kunna utforma denna del av Tessin-
parken till en levande parkdel som inbjuder till aktiviteter och gemenskap.

För Östermalms funktionshinderråd För Östermalms Pensionärsråd

Anita Runesvärd Yvonne Wendt
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